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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kívánnak egyeztetni az önkormányzatokkal az 
uniós források felhasználásáról? " 

Tisztelt Miniszter úr!

Orbán Balázs egy korábbi írásbeli kérdésemre – melyben afelől érdeklődtem, hogy a helyreállítási
alap és az uniós operatív programok körül hogyan zajlanak érdemi társadalmi egyeztetések – azt
válaszolta, hogy az egyeztetések során „az önkormányzatokat is hatékonyan bevonjuk, a települési
önkormányzati  szövetségek,  megyei  önkormányzatok  és  megyei  jogú  városok  önkormányzatai,
valamint  térségfejlesztési  szövetségek  és  szervezetek  közvetlen  felkérést  kaptak  az
együttműködésre.”

Nem tudom, hogy melyek az említett önkormányzatok és szövetségek, de az biztos, hogy a főváros
és a legnagyobb önkormányzati szövetségek – a Magyar Önkormányzatok Szövetsége, a Budapesti
Önkormányzatok  Szövetségét  és  a  Települési  Önkormányzatok  Országos  Szövetsége  –  nem
kerültek bevonásra ezekbe az egyeztetésekbe.

Úgy  tűnik,  hogy  Orbán  Balázs  állítása  nem felel  meg  a  valóságnak,  erre  Karácsony  Gergely
főpolgármester is  felhívta Orbán Viktornak címzett  nyílt  levelében a figyelmet.  Emlékeztetném,
hogy az önkormányzatok bevonása a helyreállítási alap forrásainak felhasználásába – az Európai
Parlament által előírt kötelezettségen túl – azért szükséges, mert az EU által elfogadott célok elérése
– mint például a digitalizáció, a zöld fejlesztések, a klímavédelem – jelentős részben a településeken
valósíthatók meg. A településeket  érintő problémákat,  a helyben élő emberek gondjait  pedig az
önkormányzatok ismerik a legjobban, a válságkezelésben megkerülhetetlen a szerepük. Egy friss
kormányzati jelzés szerint 745 milliárd forintnyi EU-s forrást tervez elosztani Budapesten a kabinet
a  Helyreállítási  és  Ellenállóképességi  Eszközből,  de  az  nem világos,  hogy a  konkrét  tervekbe



mennyire akarja bevonni a fővárosi vezetést – pedig mint mondtam, Orbán Balázs azt állította, hogy
érdemi tárgyalásokat fognak folytatni az önkormányzatokkal és az azokat tömörítő szövetségekkel.

Tisztelt Miniszter úr!

Érdeklődnék,  hogy Orbán Balázs  miért  állított  valótlanságot  a  helyreállításai  alap társadalmi  és
önkormányzati  egyeztetéseiről  a  forrás  felhasználását  illetően,  valamint  hogy  mikor  kívánnak
valóban  leülni  az  önkormányzatokkal  és  az  azokat  tömörítő  szövetségekkel  egyeztetni?  Várom
válaszát!
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